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ČESKO: Česká armáda bude mít asi 210 bojových vozidel pěchoty CV90. Ministerstvo
obrany očekává, že v lednu budou zveřejněny detaily největšího armádního nákupu,
vyjednávání se Švédskem jsou totiž u konce. Píšou o tom Novinky.

Podle ministryně obrany Jany Černochové (ODS) probíhají jednání se Švédskem úspěšně. „Ve finále
se opravdu dohodneme a budeme v řádu týdnů informovat veřejnost o výsledcích,“ uvedla
Černochová.

Podle informací Práva se vyjednavači stále drží cenového stropu. V minulosti se na nákup BVP
počítalo s 52 miliardami korun. V tomto případě by Česká republika zaplatila za jeden kus průměrně
247 milionů korun.

Nákup bojových vozidel pro českou armádu se táhne už skoro sedm let. Nejprve se vybíralo mezi
třemi uchazeči, nyní Černochová rozhodla, že se bude jednat pouze se švédským dodavatelem.

Ministerstvo v současné době vyjednává o několika významných modernizačních projektech armády.
Černochová mimo jiné uvedla, že v říjnu 2023 bude vládu informovat o výsledku jednání s USA o
případném nákupu letounů F-35. Poznamenala, že ve hře jsou stále všechny možnosti modernizace
letectva, obrana se ale snaží intenzivně jednat o nákupu ze Spojených států.

V lednu Černochová očekává také formální posun týkajících se dodávky nových amerických
vrtulníků. Ministerstvo zároveň připravuje studii, která se týká budoucího nákupu nových tanků.
Nabízí se podle ní varianta, že Česko pořídí tanky Leopard z Německa, jejichž starší variantu ČR
dostane od Německa jako dar za pomoc Ukrajině. Za úvahu ale podle ní stojí i pořízení strojů z
mimoevropských zemí, zejména z Jižní Koreje. Ve středu přitom ve vojenském prostoru Libavá vojáci
převzali první ze 14 tanků Leopard 2A4, které České republice darovala německá armáda za to, že
Česko vyzbrojuje ukrajinské síly. Všech 14 kusů armáda dostane do konce příštího roku.

K zavádění mobilních radiolokátorů (MADR) z Izraele Černochová podotkla, že neprošly vojskovými
zkouškami a proces se proto pozdržel. Předpokládá, že zkraje nového roku by mělo dojít k posunu.
Poznamenala, že komunikace s izraelským výrobcem Elta Systems v minulosti nebyla ideální, nyní se
ale zlepšila.
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